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István id., Pá/fi Márton, dr. Buday Árpád, dr. Gyalui Farkas, 
dr. Incze Béni, dr. Pauler Ákos. A választmányi tagságról lemon
dott Hangay Oktáv helyére dr. Ravasz László választatott meg 
egy évi tartamra. 

Szakosztályunk f. év november hó 12-én nyitotta meg har
madik képzőművészeti kiállítását a régiségtár bástya-utczai helyisé
gében. Ezúttal Ács Ferencz, Benjámin Hermán, L. Hegedűs Géza 
kolozsvári festőművészek, valamint Körösfői-Kriesch Aladár, Ferencz 
Károly mesterek művei mutattattak be a kolozsvári közönségnek, 
amely szép számban keresi fel a még fiatal, de egyre izmosuló 
képtárát is Egyesületünknek. E kiállítást is, mint az előző évekéit, 
dr. Posta Béla múzeum-igazgató és Merész Oyula képtárőr ren
dezték, amelyen megnyitó beszédet pedig ezúttal is dr. Schilling 
Lajos szakosztályunk elnöke tartott. Szakosztályunk harmadik képző
művészeti kiállítása is fényes bizonyságot szolgáltat azon tény mel
lett, hogy az EME. a rendelkezésére álló csekély összegekkel is 
felelősségének tudatában igyekszik minél nagyobb mértékben meg
felelni kitűzött czéljának: nemcsak a tudományok terjesztésén fárad 
szüntelen, hanem az aesthetikai kultúra részére is fogékonnyá akarja 
fenni a lelkeket. Most már csak Erdély közönségén a sor, hogy 
Egyesületünk ezen munkáját a maga teljes erejével támogassa s 
törekvéseinket czélhoz segítse. 

A Kovács Sámuel-pályázat ez évben is kiíratott. Beérkezet 
összesen négy drb. pályamű. A kiküldött biráló-bizottság azonban 
egyetlen művet sem talált jutalmazásra méltónak s így a pályázat 
tulajdonképen eredmény nélkül járt. 

Ezekben óhajtottam a t. közgyűlésnek 1913. évi jelentésemet 
megtenni és tisztelettel kérem annak tudomásulvételét. 

Kolozsvár, 1914 januárius 26. 
Dr. Bartók György 

szakosztályi titkár. 

A természettudományi szakosztály jelentése. 
A szakosztály működése 1913-ban az eddig megszokott ke

retek közt, de az eddigi évekhez képest kevesebb sikerrel folyt. 
A szakosztály folyóirata számára a kért és várt állami segítséget 
nem kaptuk meg. Pedig e nélkül a tudományos dolgozatok köz
lésére hivatott három részre tagolt folyóiratunk meg nem élhet. 
Ma 2200 K-ból az évi,három füzet nyomtatási költségeit fedezni 
nem lehet; hiszen az Asványtári Értesítő egyetlen füzetére a múlt 
évben kiadtunk majdnem annyit, mint a mennyit két évre szántunk. 
Csakis az könnyít a Múzeumi Füzetek helyzetén, hogy az ásvány
tár a folyóirat költségeit részben az állami javadalomból fedezheti. 
Ezen a módon várunk most már könnyítést a másik két természeti 
tár részéről is, ha a növény és állattári értesítő is megjelenhetik. 
Az első megjelenését azonban késleltette a tár igazgatójának nyú-
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galomba vonulása; a három évről felvett 1800 K ezért került vissza 
felhasználatlanul az egyesület pénztárába. A második megjelenése 
azért késik, mert az előző évekről elmaradt Múzeumi Fűzetek 
szerkesztése és kinyomatása igénybe veszik az állattár igazgató
jának erre az ügyre fordítható idejét. Az előző évekről elmaradt 
füzetek közül az Ásványtár Értesítő 1912. évre járó 2. száma és 
az 1906. évi 3-ik füzet elhagyta a sajtót, az 1907. évi 3-ik füzet 
is szinte készen van. Ha ezt is szétküldjük, csak az 1908. és 1910. 
évi teljes folyam, az állattár értesítőjének 1911., 1912. és 1913. 
évi számai és a növénytári értesítőnek füzetei ugyanezekről az évekről 
lesznek hátra. Az Ásványtári Értesítő 1913. évi füzete most van 
nyomás alatt. 

A múlt évi szakosztályi ülések száma három. 
Márczius 10-én vetítő képekkel kisért előadásban Cholnoky 

Jenő dr. mutatta be a Yellowstone National Park szerkezetét. 
Februárius 18-án Szádeczky Gyula dr. „Új kőzettypus az 

Erdélyi Medencze délnyugati részében" czímmel vetítő képekkel 
kisért előadásban számolt be Balázsfalva környékén és az Erdélyi 
Érczhegységben végzett tanulmányairól. 

Április 4-én Bournáz János vendégként szerepelt „Az X" + 
yn __ 2n egyenletre vonatkozó Fermat-tétel általános bizonyítása" 
czímü előadással. Ugyanakkor előterjesztette Gróf Lajos „A ko
lozsvári gyógynövénytelepen az 1912. évben észlelt növénybe
tegségekről" czímü tanulmányát és dr. K. Szentpétery Zsigmond 
mammut maradványokat mutatott be Kolozsvárról. Remélhető, hogy 
az 1914. év szakosztályi munkássága az előző évét felül fogja múlni. 

A szakosztály átalánya 1913-ra is 2200 K volt. A növény
tártól visszafizetett 1800 K-val és az 1912-ről áthozott 4687 K 18 
f-rel együtt az összes bevétel 8687 K 18 f volt. 

Ezzel szemben kifizetett a pénztár 
Pápai J. szolgának jutalmul és bélyegköltségre 
Stief Jenőnek czímszalagért, meghívókért, jegyekért 
Dr. Szádeczky Gyulának az Ásványtári Értesítőre 
Külön növénytani szakosztályi meghívókért 
Füzetek kötéséért Rohonyinak — — — — — 

„ „ Goldbergernek— — — — — 
Ajtay K. Albertnek az 1906. és 1907. évi füzetekre 

Maradvány az 1914. évre áthozva 6558 K 40 f. Ez összeget 
az említett hátralékos füzetek kiadása terheli. 

Szakosztályunk tagjainak száma 5 új rendes és 10 pártoló 
taggal szaporodott. Törülte a választmány 2 szakosztályi rendes 
tag nevét, tehát rendes tagunk 94, pártoló 34 van. 

44-34 K-t 
66-78 

1200 — 
8-56 

60-— 
70 — 

67910 

» 
» 

» 
2128-78 K-t. 

Szabó Imre 
a term. tud. szakosztály titkára. 




